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تفاوت »فی تی لند« بــا برنامه های 
قبلی خودتان و کلا با دیگر برنامه های 

کودک چیست؟
حمید گلی: البتــه به طورکلی نمی توان 
شاخصه های عجیب وغریبی در این برنامه پیدا 
کرد، چراکه تولیــد برنامه های از این دســت، 
نیازمنــد تکنولــوژی روز هم هســتند و تمام 
استودیوهای حال حاضر شــبیه به استودیوی 
اســتاندارد تلویزیون اند و اتفاقــی بیش از این 
نمی تــوان در آن ها دیــد. به همیــن دلیل در 
»فی تی لند« ما تقریبا به نسبت مطالبه جامعه 
همان مسیر گذشــته را رفتیم، با تفاوت هایی 
که در فضای پلتفرم ممکــن بود به عنوان مثال 
موسیقی این برنامه توسط یک گروه، به صورت 
زنده اجرا می شــد. همچنیــن از بازیگر خانم، 
در جایگاه خــود بازیگر خانم اســتفاده کردیم 
درحالی که در برنامه »فیتیله« ما زن پوش هم 
می شــدیم که البته در آن شــیوه هم در جای 
خودش، اشکالی نیست چون در سبقه نمایشی 
وجود دارد، ولی در آن برنامه، جبری بود. چون 
چنین محدودیتی در »فی تی لند« وجود نداشت، 
شخصیت های خانم را بازیگر خانم ایفا می کند. 
مطلب دیگر خود بحث موســیقی آن است. ما 

یک آیتمــی را در »فی تی لند« بــاز کردیم تا 
نوجوان های پســر و دختری که می توانستند 
سازی را بنوازند در آن آیتم به اندازه چند دقیقه 
تک نوازی، دونــوازی یا گروه نــوازی کنند. در 
همین نکته باز یک تفــاوت دیگری وجود دارد 
که آن نوازندگی دخترخانم هاست. برای مثال 
نوازنده هایی که از اصفهان و لرستان آمده بودند 
و باوجود سن پایین بسیار حرفه ای می نواختند. 
به نظــرم نکاتی که ذکر کــردم به اضافه حضور 
پررنگ تر دخترخانم های نوازنده جریان  برنامه را 
متفاوت کرده اند. از طرفی به واسطه این که دیگر 
برای تولید برنامه از باب پخش زنده، ســرعتی 
وجود نداشــت؛ تلاش کردیم تا کاراکترسازی 
کنیم. چون طبیعتــا در برنامه هــای زنده اگر 
ایرادی پیش بیاید، فرصتی بــرای روتوش آن 
نیســت. عرایضم به این معنی نیســت که ما 
برنامه ای فوق العاده ساخته ایم. حتی زمانی که 
قسمت اول برنامه پخش شد و من آن را به عنوان 
مخاطب تماشــا کــردم، مدام با خــودم تکرار 
می کردم کــه ای کاش این بخــش این طوری 
می شــد، آن قدر ای کاش را تکرار کردم خودم 
خسته شــدم! که چرا این کار این قدر ای کاش 
دارد! به واسطه این که یک بستری بود برای یک 

دوره ای و واقعا نمی دانم کــه دی جی تون برای 
ســاخت و ادامه تولید این برنامه راغب باشد یا 

نباشد.

شــاید بخشــی از این ای کاش ها 
برآمده از سال ها فعالیت شما در حوزه 

کودکان باشد.
حمید گلی: دقیقا. مطالبه بیرون با سبقه 
پانزده، شانزده ســاله »فیتیله«، اصلا الان یک 
خاستگاه دیگری دارند. واقع بینانه اش این است 
که مثلا اگر آن زمان مخاطب را شــصت درصد 
راضی کرده باشی، امروز از شما صددرصد رضایت 
را می خواهد و من اصلا نمی دانم که این صد را 
چگونه باید تولید کرد. درواقع آن دوران و برای 
آن برنامه، ما هر هفته این فرصت را داشتیم که 
خودمان را روتوش کنیم، مطالبه گری مردم نیز 
به اندازه همان سال ها بود. اما الان ذهنیت مال 
گذشته است برای مثال پدران ما سال های خیلی 
دور با اتومبیل پیکان و کارخانه ســابق خودرو 
ایران ناسیونال، شــکوفا بودند و لذت می بردند. 
الان همان ها همچنان با خاطــره پیکان اند اما 
به دنبال اتومبیل در یک رتبه ای  می گردند که 
اصلا باور نمی شود آن ها یک زمان پیکان سوار 

می شده  و کیف می کرده اند!
به هرحــال زمان رشــد کــرده، از طرفی 
کمپانی های خارج کشــور در این دهه گذشته، 
توقع را بالا برده درواقــع ذائقه تولید را در جای 
دیگری قرار داده، جایی که حتی امکان تولید آن 
در کشور ما وجود ندارد. ما در کشورمان هر کاری 
هم که انجام دهیم شــبیه یکدیگر نمی شویم، 
درحقیقت مردم ما همیشه بعد از پایان هر اتفاقی 
اقرار می کنند که دلشان می خواسته آن اتفاق، 
طور دیگری شود و چرا نمی شود؟ حالا شاید در 
این میان یک فردی هم مثل من بگوید که اصلا 

زمانی که قسمت 
اول برنامه پخش شد 
و من آن را به عنوان 
مخاطب تماشا 
کردم، مدام با خودم 
تکرار می کردم که 
ای کاش این بخش 
این طوری می شد، 
آن قدر ای کاش را 
تکرار کردم خودم 
خسته شدم! که چرا 
این کار این قدر ای 
کاش دارد

فروتن و گلی از »فی تی لند« می گویند؛

دلمان می خواهد دو هزار 
قسمت برنامه بسازیم

عموهای فیتیله ای پس از سال های دوری با برنامه جدیدی به عنوان فی تی لند 
برگشته اند. این برنامه با کارگردانی علی فروتن با همراهی حمید گلی با فضایی کاملا 
متفاوت نسبت به برنامه »فیتیله جمعه تعطیله« و همراه با نمایش  هایی با فضایی شاد و 
موسیقی زنده پخش می شود. علی فروتن درباره این مجموعه می گوید: سال گذشته 
خدا خیلی به ما لطف کرد و سال پر تولیدی داشتیم. نمایشی به نام »دوره گردها« 
را تولید کردیم که آن را در جاهای مختلفی اجرا رفتیم. وی اضافه می کند: این برای 
ما یک اتفاق خیلی مهم و  متفاوت بود.دوستان زیادی این نمایش را دیدند من جمله 
دوستان خوبمان در پلتفرم »دیجی تون« که بعد از دیدن آن به ما پیشنهاد همکاری 

دادند. گفتگوی ماهنامه صبا با علی فروتن و حمید گلی را می خوانید.

گپ و گفت
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